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ZÁPIS  
 
z 24. jednání představenstva spolku Berounsko, z. s. 
konaného od 15.00 dne 2. listopadu 2023 v sídle spolku 
Husovo nám. 69, 266 01 Beroun. 
 

 

Přítomni 

Josef Antoniv (město Králův Dvůr), Mgr. Vojtěch Hrdlička (obec Tetín), Ing. Vojtěch 
Matějček (Royal Beroun Golf Club), Janis Sidovský (Noc na Karlštejně), Josef Trpišovský 
(obec Srbsko), Mgr. Dušan Tomčo (město Beroun), Ing. Jiří Bouček (Svatý Jan pod Skalou), 
Eliška Hochsteigerová (DMO Berounsko), Hana Hájková (DMO Berounsko) 

 

Omluveni 

Mgr. Přemysl Landa (město Zdice) 

 

 

Navržený program 

1. Zahájení 

2. Návštěvnická karta Berounska – vyhodnocení zpětné vazby od poskytovatelů slev 

3. Setkání starostů DMO – konference cestovního ruchu 

4. Informace o konání valné hromady 

5. Diskuze a ukončení 
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1. Zahájení 

Přítomné přivítal předseda Mgr. Dušan Tomčo. Konstatoval, že představenstvo 
je usnášeníschopné v počtu 6 přítomných členů ze 7. Zapisovatelkou byla stanovena 
Hana Hájková, o ověření zápisu byl požádán Janis Sidovský. 

Předseda přečetl navržený program a zeptal se, zda má někdo návrh na úpravu. Nikdo 
nevystoupil a bylo přistoupeno k usnesení. 

Usnesení: Představenstvo spolku Berounsko, z. s. souhlasí s navrženým programem. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

Usnesení: PŘIJATO 

 

Předseda požádal Elišku Hochsteigerovou, aby přítomné informovala o proběhlých 
aktivitách DMO.  

Eliška Hochsteigerová sdělila, že se podařilo zajistit instalaci promítacího plátna do 
kanceláře. Dále popsala, jak se vyvíjí oslovování nových subjektů. Od září 2023 proběhla 
jednání v obcích Křivoklát, Vysoký Újezd, Nenačovice, Suchomasty a Hředle. V průběhu 
listopadu 2023 se plánuje setkání se zástupci obcí Branov, Velká Buková, Hřebečníky 
a s novým kastelánem hradu Křivoklát. Ze soukromých subjektů se uskutečnila jednání 
se zástupci Hotelu Karlštejn & SPA a Hotel Grand Litava Beroun. V plánu je oslovit Lomy 
Mořina a Velkolom Čertovy schody. Od roku 2024 se pravděpodobně stane členem DMO 
Sklárna Rückl, obec Suchomasty. U dalších subjektů čekáme na zpětnou vazbu ohledně 
zapojení do DMO. 

Eliška Hochsteigerová upozornila, že Středočeský kraj finalizuje Program rozvoje 
cestovního ruchu Středočeského kraje 2024–2030, v němž se počítá s finanční podporou 
DMO v kraji na uvedené období. Na přípravu byli přizváni i zástupci DMO, kteří 
k materiálu průběžně poskytovali zpětnou vazbu. Souběžně s tím se připravuje Strategie 
Středočeského kraje pro oblast kultury, kulturního dědictví a kulturních a kreativních 
odvětví na léta 2024–2030, k dílčímu jednání byli přizvání i zástupci DMO. Na setkání 
rezonovalo téma kalendáře akcí, DMO uveřejňuje ve svém kalendáři akce s potenciálem 
pro turisty. Dále Středočeský kraj projednal dotace pro DMO. Žádosti o dotace budou 
spuštěny v první polovině ledna 2024. Navíc bude možné žádat o příspěvek 100 000 Kč 
na plnění produktu Středočeské centrály cestovního ruchu Pustit k vodě. 

V říjnu 2023 proběhlo setkání zástupců spolku STŘEDNÍ ČECHY v Mnichově Hradišti. 
Členy spolku jsou okresní města Středočeského kraje. Spolek je financován 
Středočeským krajem a v současné době se řeší náplň jeho budoucí činnosti. Zástupci 
kraje by chtěli zachovat myšlenku setkávat se dvakrát za rok. Hlavním smyslem této 
platformy je debatovat nad tématy spojenými s cestovním ruchem a vzdělávat se.  
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Eliška Hochsteigerová dále informovala, že Středočeská centrála cestovního ruchu 
připravuje audit positioningu značek, jehož smyslem je zjištění vnímání značky 
jednotlivých DMO. V roce 2024 bude pod záštitou SCCR realizován výzkum profilu 
návštěvníků oblastí, na němž bude DMO finančně participovat. 

DMO Berounsko bylo dále osloveno, aby se zapojilo do Analýzy potenciálu rozvoje 
infrastruktury pro vodní turistiku na vodních cestách ve Středočeském kraji. 
Zpracovatelem je Plavba a vodní cesty o. p. s., analýzu objednala Středočeská centrála 
cestovního ruchu a DMO se do přípravy zapojí. 

Mgr. Dušan Tomčo sdělil, že v září 2023 proběhlo jednání o možnostech vybudování 
nového úseku cyklostezky podél Berounky v úseku Nižbor–Křivoklát. Jednání se 
zúčastnili zástupci všech zainteresovaných obcí (Roztoky, Zbečno, Nižbor, Račice, 
Křivoklát, Sýkořice), zástupci DMO Berounsko a zástupci Krajského úřadu Středočeského 
kraje včetně Mgr. Petra Boreckého, radního pro oblast veřejné dopravy. Zástupci 
jednotlivých samospráv potvrdili zájem budovat cyklostezku podél Berounky. Zástupci 
kraje se přislíbili, že nechají vypracovat studii proveditelnosti, nový úsek cyklostezky 
z Berouna na Křivoklát bude zahrnut jako regionální páteřní trasa do Koncepce rozvoje 
cyklistiky ve Středočeském kraji, jejíž aktualizace se v současné době dokončuje.  

Hana Hájková informovala o dosavadních výsledcích projektu Analýza individuálních 
ubytovacích zařízení na Berounsku. Z šetření vyplynulo, že se na Berounsku nachází 
celkem 354 ubytovacích zařízení, z nichž 222 je statisticky sledováno ČSU (jedná se 
o hromadná ubytovací zařízení) a 132 ubytovacích zařízení není zahrnuto v oficiálních 
statistikách ČSU (individuální ubytovací zařízení). Z toho vyplývá, že až 37 % ubytovacích 
zařízení není podchyceno v oficiálních statistikách (neznáme počet přenocování v těchto 
zařízení, uniká tak reálný obraz o výkonnosti DMO). V další fázi průzkumu bude 
zrealizováno místní šetření vybraných ubytovacích zařízení a formou řízených rozhovorů 
budou dotazováni zástupci obcí a měst, v nichž je nejvyšší koncentrace ubytovacích 
zařízení.   

Eliška Hochsteigerová představila zrealizované i plánované marketingové aktivity DMO. 
DMO zahájila spolupráci s fotografem z Náchodska. Členové a partneři mohou v případě 
zájmu využit fotografie DMO Berounsko pro prezentaci na svých webových stránkách 
(bude zahrnuto do nadcházejícího infomailu). Na podzim se uskutečnily dvě vlny focení 
figurantů – s cyklisty a s poutníky. Brožura Krajem Berounky dětskýma očima byla 
zadána do tisku a od následujícího týdne bude k vyzvednutí v kanceláři DMO. Připravuje 
se nová image brožura Berounska a dotisk trhacích map. DMO navázala spolupráci 
s Toulavou kamerou.  
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2. Návštěvnická karta Berounska – vyhodnocení zpětné vazby od poskytovatelů slev 

Eliška Hochsteigerová představila výsledky dotazníkového šetření adresovaného 
poskytovatelům slev v Návštěvnické kartě Berounska. Cílem šetření bylo zjistit, jak se 
poskytovatelé slev staví k možnosti digitalizovat návštěvnickou kartu a zda mají zájem, 
aby se návštěvnická karta rozšířila o oblast Brdy a Podbrdsko. Celkem odpovědělo 26 
respondentů. Stejné šetření zadalo i DMO Brdy a Podbrdsko. Z výsledků šetření v obou 
DMO vyplynuly podobné výsledky. Poskytovatelé slev mají zájem o zavedení digitální 
návštěvnické karty i o propojení návštěvnické karty Berounska s Brdy a Podbrdskem. 

Eliška Hochsteigerová dále informovala, že byli oslovení tři zpracovatelé digitálních karet 
a požádáni o schůzku v průběhu listopadu a prosince 2023.  

Mgr. Dušan Tomčo upřesnil, že jsou dvě varianty řešení přechodu na digitální 
návštěvnickou kartu. Buď se osloví zpracovatel již existujícího systému digitální 
návštěvnické karty, nebo se vyvine nový systém v součinnosti s IT firmou. Ing. Jiří Bouček 
se podělil o vlastní zkušenost při zavádění aplikace pro občany Svatého Jana pod Skalou 
a doporučil společnost AppSisto, která aplikaci provozuje.  

3.  Setkání starostů DMO – konference cestovního ruchu 

Eliška Hochsteigerová připomněla, že se původně plánovalo setkání starostů v roce 2023. 
Na březnovém představenstvu byla rozvíjena myšlenka konference a vyvstaly z ní 
zajímavé návrhy.  

Dále uvedla, že hlavním cílem případné konference je vtáhnout do spolupráce s DMO 
další subjekty. Podnítila přítomné k diskuzi, zda pozvat i podnikatele v cestovním ruchu, 
jaký program vybrat, jaká témata prezentovat (např. představení DMO a SCCR, poplatky 
z pobytu, udržitelnost a příklady z praxe, práce s turisty v exponovaných místech ad.).     

Ing. Vojtěch Matějček konstatoval, že podnikatelé chodí rádi na kvalitní konference. 
Navrhoval ukázat na zkušenosti ze zahraničí, jak probíhá spolupráce obcí s podnikateli. 
Nabídl poskytnout kontakt na zástupce z jižního Tyrolska, který by mohl odprezentovat 
fungující propojení obcí a podnikatelské sféry. Také sdělil, že má možnost oslovit korejské 
influencery.  

Mgr. Vojtěch Hrdlička uvedl jako možné téma ukázat na příkladech z praxe, proč je dobré 
spolupracovat (obce, restaurace, ubytovací zařízení). Josef Trpišovský popsal osobní 
zkušenost z dovolené v Chorvatsku, kde funguje platforma spolupráce informačních 
center, ubytovacích zařízení a všech na cestovním ruchu zainteresovaných subjektů, aniž 
by musel host využít booking.com. 

Ing. Jiří Bouček upozornil na to, že je dobré vybrat zajímavé místo pro konání konference 
např. v Koněpruských jeskyních v Domu přírody, až bude otevřen. Navrhl jako jedno 
z témat konference mobilitu, dopravní zajištění a pohyb návštěvníků v oblasti.  
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Přítomní se shodli na tom, že je žádoucí na konferenci pozvat nejen zástupce obcí, ale i 
podnikatele v cestovním ruchu a zástupce neziskového sektoru, aby byli vtaženi do dění, 
zkrátka všechny relevantní aktéry cestovního ruchu v území DMO. Cílem konference by 
mj. mělo být také umožnit networking zúčastněných.  

Mgr. Dušan Tomčo sdělil, že členové představenstva by měli přijít s vlastními náměty, 
zaměstnanci DMO připraví tipy na možné přednášky/vystoupení, následně bude 
rozvíjeno s představenstvem. 

 

4. Informace o konání valné hromady 

Mgr. Dušan Tomčo sdělil, že v průběhu prosince proběhne jednání valné hromady. 
Místem konání bylo vybráno Coworkingové centrum Plzeňka HUB v Berouně, které bylo 
otevřeno letos v létě. Termín valné hromady bude stanoven s ohledem na možnosti 
Plzeňka HUB, pravděpodobně na začátku prosince. 

Hlavním bodem programu bude akční plán na rok 2024, na jehož tvorbě bude opět 
umožněno podílet se jak členům, tak partnerům. Druhým stěžejním bodem bude 
návštěvnická karta, na jednání bude představen posun směrem k digitalizaci a plénum 
valné hromady by mělo oficiálně projednat a případně odsouhlasit, že dojde ke spojení 
s návštěvnickou knížkou DMO Brdy a Podbrdsko. 

 

5. Diskuse a ukončení 

Předseda dal prostor k diskusi. Mgr. Vojtěch Hrdlička pozval přítomné na koncert 
Jaroslava Hutky v Tetíně, který se uskuteční 16. 11. 

Ing. Jiří Bouček se dotázal na dojmy z konference Travelevolution v Brně. Eliška 
Hochsteigerová upřesnila, že program byl koncipován na téma udržitelnosti s uvedením 
příkladů dobré praxe. Zajímavé byly přednášky – kompostovací WC, případová studie 
interpretačního plánování Domu přírody CHKO Brdy, pocitové mapy, spotřebitelské 
chování Čechu s ohledem na udržitelný turismus ad. 

Předseda poděkoval všem přítomným za aktivní účast a jednání ukončil.   

 

 

……………………………………………… 

zapsala 

Hana Hájková 

 

……………………………………………… 

ověřil 

Janis Sidovský 

 

……………………………………………… 

předseda 

Mgr. Dušan Tomčo 
 


